 英文寫作Ｉ︰論說文
1、 課程基本資料：

(1) 課程名稱： English Writing I: Expository Writing 
(2) 開課系所: 英文系

(3) 授課教師姓名及職稱:  Marguerite R. Connor 
(4) 課程類別：學位班及推廣教育班

(5) 學分數及選課別： 3學分﹔選修

(6) 開課期間Course Term：95年 7月4日至95年8 月30日
(7) 預計修課人數Number of Students：15- 20
(8) 課程公告網址或開課網址URLs：
公告Announcement: http://www.etweb.fju.edu.tw/elite/aedl/aedl.htm  
課程Course ：http://www.etweb.fju.edu.tw/elite/writing/2005s/ 
2、 教學目標 Objectives 
本課目的在訓練學生:

        有計畫、按步就班地構思和寫作；
        有信心用英文寫作表達自己；
        用多種論說文體例寫作；
        經由修正改寫過程改進寫作。
* 附註： 

I 與 II 指的是程度指標﹔I為中級，II為高級課程。

「中高級英語非同步遠距課程」程度認定如下，但沒有硬性規定，歡迎有興趣的同學都來修。

	中級
	中高級
	高級


	大學生
	英文系在學生大一、二；


	英文系在學生大二、三、四、畢業生；

	社會人士
	英語教師與欲申請英語為第二專長之教師


	No.
	Activities

	1a

(7/4)
	Introduction                      Meeting with TA 3-5 PM Getting into groups            到校

	1b
	Getting started--the six-step process

	2a (7/11)
	Modes of writing              Prewriting exercises

	2b
	Draft 1 Due

	3a
(7/18)
	Paper 1 Due

	3b
	Issues of Grammar            Grammar work

	4a
(7/25)
	Draft 2 due
MIDTERM EXAM  Administered at school, 3-5 PM到校

	4b
	Paper 2 due

	5a
(8/1)
	Style issues                       style exercises

	5b
	Writing                     Draft paper 3 due

	6a
(8/8)
	Writing                     Paper 3 due 

	6b
	 Draft of paper 4 due

	7a
(8/15)
	Fundamentals of research  Paper 4 due

	7b
	First drafts of final paper

	8a
(8/22)
	Making it right          peer review of final paper

	8b
	Review session/ last minute panicking/catching up 

	9
(8/29)
	Final Exam               Administered at school, 3-5 PM       到校Final paper 5


五、教學方式（採同步（即時群播）遠距教學、非同步遠距教學或同步與非同步混合式遠距教學） 
A. 採非同步遠距教學方式。Asynchronous Distance-Learning.  

B. 實施方法︰ Teaching Methods
1. 每週取讀教師講課錄影帶或文字教材。  
2.  教師會和助教帶領網上討論和課堂小組討論。   .
3. 所有教學活動－上課、互動、繳交作業、學習評量及勤怠情況－都登記在網路上． 

C. 教學平台系統及網路系統軟體—群英網；包括下列條件：
（一）教學系統功能：包括教學、課程進度時程、師生交流管道、教學系統之使用說明及解惑。 

  （二）可以播放教學錄影檔案（以影音光碟為備用）、並提供網頁教學。  
D. 教材︰提供教科書及參考資料之書目均已放在「群英網」。 
示範教材：請見課程網站 ──http://www.etweb.fju.edu.tw/elite/writing/2005s/ 
示範課程： 在「群英網」(http://ce.etweb.fju.edu.tw/aiedl; 測試帳號2004test, 2004test ) 呈現，將包括以下特色

1． 依教師規劃流程讀取。Clear order shown in the teacher’s schedule; 

2． 教材之討論。Discussion area provided; 

3． 學習困難的解決。Problem-solving service; 

4． 附學習評量。Post-Learning Assessment.  

6、 師生互動討論方式：Ways of Interactions

1. 英才網教學平台上的非即時討論區及同步討論板、2. 即時討論(透過MSN Messenger 或Yahoo Messenger)、3. 教師時間、4. 電子郵件

7、 考試及作業繳交方式： 
期中、期末考： 7/26 ;  8/30（到校）

其他到校時間︰7/5 (第一次上課)

8、 成績評量方式： 包含5 份作文、習題、學生討論、是否準時交作業；比例如下︰
The 200 points of credit will be distributed as follows:

Graded papers:



First essay…………………………………….10



Second essay……………………………..…. 15



Third essay………………………………..…. 15



Fourth essay…………………………………  20



Fifth essay……………………………………  25

 Graded exercises:



       Homework exercises ……………………60

  Performance:



Drafts on time and complete (5 points each)……..25



Chat participation                ………………………30
9、 上課注意事項

一般準則︰「無法規律用電腦上網、或沒有自發學習精神者者請勿修此課」。
作文課規定︰  
1. 請務必準時交作業︰As this is a on-line class completing the assigned work on time is mandatory for success. You are not only responsible for yourselves, but you also have a responsibility to your classmates, which is excellent preparation for “the real world”.  Therefore, if you fall behind for any reason, contact me immediately.  We can work things out, but not after the fact.

2. 遲交的作業得零分；遲交的作文每週扣五分︰There are few excuses for a late paper.  If you are too ill to e-mail it to me as a WORD document, see if you can get a friend to do it.  Ditto the homework.  Late homework will be marked, but not graded.  It will be awarded a zero.  Late papers will be marked down five points (i.e, from a 100 ( 95) for each class they are late. These lost points can not be gained back.

3. 除了課堂的最後一篇作文，任何之前的作文都可以修改，以便改善成績。You may rewrite all but the last paper to improve the grade.  You must submit the original paper with my comments along with the rewrite.  Rewrites must attempt to solve content and structure problems and not just focus on grammar and spelling.  Correcting those alone will usually do nothing to bring up a grade considerably.

4. 不得抄襲！Plagiarism is using the words or ideas of another person without acknowledging your source.  Please respect your sources, your audience and yourself and don’t fall into this trap (I am a stickler for this).  If I catch a student cheating or committing plagiarism, you will fail the course and may be subject to dismissal or further discipline.  This includes copying other’s homework. 
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